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Protokół nr 6/2024 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, Bezpieczeństwa Publicznego, 

Oświaty i Ochrony Środowiska  odbytego 

w Urzędzie Gminy w Małkini Górnej w dniu 25 listopada 2024 r. 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Członkowie Komisji według załączonej listy obecności – obecnych było 6/7 członków; 

2) Pan Dariusz Stanisław Rafalik  -  Wójt Gminy  

3) Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy 

4) Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy 

 

 

Pani Urszula Fidorczuk – Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie i zaproponowała 

następujący porządek obrad:  

 

1) Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 22 października 2024 r.  

2) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Małkinia Górna z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na lata 2025-2027. 

3) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Małkinia Górna 

do realizacji Programu  „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” dla Jednostek 

Samorządu Terytorialnego – edycja 2025 ogłoszonego przez Ministra Rodziny 

i Polityki Społecznej. 

4) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego na 2025 rok. 

5) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości. 

6) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Małkinia Górna na lata 2024 – 2037. 

7) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Małkinia 

Górna na 2024 rok. 

8) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Małkinia Górna na lata 2025-2038. 

9) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Małkinia 

Górna na 2025 rok. 

10) Sprawy różne. 

 

Uwag do porządku obrad nie wniesiono, został on przyjęty jednogłośnie. Głosowało 6 radnych.  

 

Punkt 1. 

 

Protokół z posiedzenia komisji z dnia 22 października 2024 r. przyjęto jednogłośnie. Głosowało 

6 radnych.  
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Punkt 2. 

 

Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy – omówił projekt uchwały. Uchwała nakreśla kierunki 

współpracy z organizacjami pozarządowymi i podmiotami określonymi w ustawie. Ideą 

przyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi jest nakreślenie priorytetów 

działania oraz wybór i określenie wieloletnich zamierzeń organu jednostki samorządu 

terytorialnego. Do projektu uchwały będzie sporządzona autopoprawka do punktu 12 w 

programie współpracy.  

 

Pan Zbigniew Nietubyć – zapytał, o kwotę wskazaną w projekcie uchwały, czy we 

wcześniejszych latach nie była to kwota 70 000 zł. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – przekazała informacje, że była to kwota 

40 000 zł. 

 

Pani Urszula Fidorczuk – zapytała, czego będzie dotyczyła autopoprawka. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – poinformował, że jest to sprawa techniczna. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu współpracy Gminy Małkinia Górna z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2025-2027. Głosowało 6 radnych. 

 

 

 

Punkt 3. 

 

Pani Katarzyna Sobieska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – omówiła projekt 

uchwały. Gmina Małkinia Górna wystąpiła z wnioskiem o przyznanie środków finansowych 

na realizację Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” dla Jednostek 

Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. Przyznana dotacja  wynosi 873.503,52 zł. Złożono 

oświadczenie o przyjęciu dotacji i po podjęciu przez Radę Gminy Małkinia Górna uchwały 

o przystąpieniu do realizacji programu oraz po  podpisaniu umowy   z Wojewodą 

Mazowieckim, będzie można rozpocząć działania wynikające z programu. W roku 2025 

zamierza się objąć pomocą 60 osób niepełnosprawnych z terenu Gminy Małkinia Górna, 

którym zostanie przydzielony asystent.  Usługi asystenta osoby niepełnosprawnej  polegają 

w szczególności na pomocy m.in. w: wykonywaniu czynności dnia codziennego dla uczestnika 

programu; wyjściu, powrocie lub dojazdach z uczestnikiem programu wybrane przez 

uczestnika miejsca; załatwianiu spraw urzędowych; korzystaniu z dóbr kultury. W obecnym 

roku objętych tym programem zostało 47 osób. Program finansowany jest w 100% ze środków 

Funduszu Solidarnościowego. Przekazała, że do projektu uchwały będzie przygotowana 

autopoprawka dotycząca nazwy programu i ministerstwa.  
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Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia 

Gminy Małkinia Górna do realizacji Programu  „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” 

dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2025 ogłoszonego przez Ministra Rodziny 

i Polityki Społecznej. Głosowało 6 radnych. 

 

 

Punkt 4. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały, zgodnie z 

uzasadnieniem do uchwały. Do projektu uchwały otrzymaliśmy pozytywną opinię 

Mazowieckiej Izby Rolniczej. Szczegółowo omówiła, jak konstruuje się budżet.  

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – przekazał informację, że różnice w stosunku do 

obowiązującej stawki są nieduże. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – poinformowała, że w porównaniu do 

sąsiednich gmin, tylko w jednej z nich stawki są niższe od naszych.  

 

Komisja nie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego na 2025 rok. Głosów za 0, przeciw: 0, wstrzymujących się: 6. 

Głosowało 6 radnych. 

 

 

Punkt 5. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały, zgodnie z 

uzasadnieniem do uchwały. Porównała stawki obowiązujące z proponowanymi i stawkami 

maksymalnymi wskazanymi w ustawie.  

 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. Głosów za 1, przeciw: 0, wstrzymujących się: 5. Głosowało 6 

radnych. 

 

 

Punkt 6. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały, zgodnie z 

uzasadnieniem do uchwały.  

 

Pan Zbigniew Nietubyć – zapytał, czy wskazana kwota inwestycji wynosząca 4 000 000 zł.  

będzie realizowana w przyszłym roku. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – potwierdziła. 

 

Pani Urszula Fidorczuk – zapytała, czy spłata budynku komunalnego jest już realizowana. 
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Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – przekazała informację, że tak. 

Wyszczególniła ponoszone miesięczne kwoty. 

 

Pani Milena Sienicka – zapytała, czy wpływy z czynszu wystarczają na pokrycie kosztów. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – wpłaty z czynszu wystarczają tylko na 

nieliczne ponoszone koszty. 

 

Pani Milena Sienicka – zapytała, czy wszystkie mieszkania są już zajęte. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – potwierdził. Część mieszkańców z budynku przy ul. 

Nurskiej zostało przeniesionych na ul. Kolejową i ul. Leśną. Natomiast  mieszkańcy 

spełniający kryteria przeniesieni zostali z ul. Leśnej na ul. Kolejową.  

 

Pani Urszula Fidorczuk – zapytała, czy mieszkania na ul. Nurskiej będą zasiedlane. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – przekazał, że ten budynek nie będzie już zasiedlany, tylko 

przeznaczony do wyburzenia, ponieważ nie spełnia warunków do zamieszkania. 

 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Małkinia Górna na lata 2024 – 2037. Głosowało 6 

radnych. 

 

 

Punkt 7.  

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały, zgodnie z 

uzasadnieniem do uchwały.   

 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – zapytał, czy zwiększenie w dziale 801 wynika z pomyłki czy 

niedoszacowania. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że wynika to z niedoszacowania, 

dotyczy to wynagrodzeń w oświacie. 

 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Małkinia Górna na 2024 rok. Głosów za 5, przeciw: 0, wstrzymujących się: 1. Głosowało 6 

radnych. 

  

 

 

Punkt 8.  

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały, zgodnie z 

uzasadnieniem do uchwały.   
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Nawiązała się dyskusja dotycząca sytuacji mieszkaniowej w gminie, w której udział wzięli pani 

Urszula Fidorczuk, pan Dariusz Rafalik – Wójt, pani Anna Rogaska, pani Milena Sienicka, pani 

Agnieszka Jastrzębska. 

 

Pani Renata Zadrożna - poruszyła temat wykonania remontu sali w OSP na ul. Ostrowskiej oraz 

kontroli prowadzonych prac.  

 

Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy – przekazał, że kontrola nad realizacją inwestycji jest 

prowadzona. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – wyraził zaniepokojenie, dotyczące zer w rubrykach z inwestycjami. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – przekazała, że musimy się zastanowić czy w 

przyszłym roku będziemy je realizować, czy usuniemy je z wpf-u. Musimy wziąć pod uwagę 

budżet, aby realizować inwestycje. 

 

Pani Urszula Fidorczuk – poruszyła temat dotyczący osób odpowiedzialnych za aktualny stan 

w jakim się znajduje ZGKiM. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – wyjaśnił, że w niedługim czasie rozpocznie się audyt, 

który wskaże w jakim stanie jest spółka.  

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – poinformowała, że należy wyciągnąć 

konsekwencje, ale musimy również funkcjonować tu i teraz. 

 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Małkinia Górna na lata 2025-2038. Głosów za 1, przeciw: 0, 

wstrzymujących się: 5. Głosowało 6 radnych. 

 

 

Punkt 9. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały, zgodnie 

z uzasadnieniem do uchwały. Jest to plan na przyszły rok, przede wszystkim musimy zwiększyć 

dochody, a zmniejszyć wydatki. Mamy bardzo duże wieloletnie zobowiązania związane z 

budynkiem komunalnym. 

 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – wyjaśnił, że nie mamy wolnych środków w budżecie na 

zadania własne.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Małkinia Górna na 2025 rok. Głosów za 1, przeciw: 0, wstrzymujących się: 5. Głosowało 6 

radnych. 

 

Punkt 10. 

 

 

W sprawach różnych poruszono następujące kwestie: 
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Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – byliście państwo na spotkaniu z Dyrektora Szpitala 

i Starostą. Chciałbym usłyszeć zdanie każdego z państwa dotyczące dofinansowania w 

wysokości 750 000 zł. do POZ-tu.  

 

Pani Urszula Fidorczuk – przekazała, że nie mamy pieniędzy na takie dofinansowanie. 

Powinniśmy przede wszystkim zatrudnić lekarza pierwszego kontaktu. Pomysł jest na tak, ale 

nie ma środków.  

 

Pani Milena Sienicka – niech pan Wójt przedstawi swój plan. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – przekazał, że to Wójt został wybrany, prosi, aby nie zrzucać 

odpowiedzialności na radnych. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – stwierdził, że musimy mieć wyrobioną opinię, czy jest 

potrzebna zmiana w tym temacie czy nie. 

 

Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy – zasygnalizował, że chcielibyśmy znać zdanie radnych 

i podjąć jakieś dalsze kroki, czy też nie. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – poprosił, aby propozycje i wskazówki były przekazane. 

 

Nawiązała się ożywiona dyskusja na temat dofinansowania, w której udział wzięli: pan 

Zbigniew Nietubyć, pani Urszula Fidorczuk, pan Łukasz Maliszewski, pani Milena Sienicka. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – stwierdził, że dyskusja na ten temat przybrała formę przesłuchania 

ze strony pana Wójta. 

 

Pani Urszula Fidorczuk – wyraziła zdanie, że może musimy znaleźć inny sposób na poprawę 

ochrony zdrowia. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – zapytał o notatkę ze spotkania z Mak-Medem. Jesteśmy zmuszaniu 

do podjęcia decyzji. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – „panu radnemu pomieszało się w głowie?” 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – poinformował, że jak pan Wójt zechce to pójdziemy do sądu. 

 

Pani Urszula Fidorczuk – stwierdziła, że radni są niedoinformowani, można byłoby 
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wybudować POZ, ale nie mamy środków. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – przekazał, że jeśli nie ma jasnej deklaracji ze strony 

radnych to nie podejmujemy tematu opieki zdrowotnej. 

 

Pani Milena Sienicka – wyraziła zdanie, że problem jest w temacie opieki zdrowotnej. 

 

Pani Urszula Fidorczuk – przekazała, że system opieki zdrowotnej jest bardzo skomplikowany. 

Może powinno być zorganizowane spotkanie z lekarzem prowadzącym ośrodek zdrowia 

odnośnie usprawnienia świadczenia usług medycznych. 

  

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – przekazał, że zostawiamy już ten temat. 

 

Pani Urszula Fidorczuk – zapytała, czy właściciel Mak-Medu był również obecny na spotkaniu 

z Dyrektorem Szpitala i Starostą. Utworzenie POZ-tu jest to wprowadzenie konkurencji.  

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – przekazał, że przedstawiciel nie był obecny na tym 

spotkaniu. Konkurencja mogłaby rozwiązać problem z zaspokojeniem potrzeb dotyczących 

opieki zdrowotnej. 

 

Pani Urszula Fidorczuk – przypomniała, że istniał inny podmiot, ale niestety się nie utrzymał.  

 

Pani Milena Sienicka –  wyraziła zdanie, że jest potrzeba zatrudnienia pediatry. 

 

Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy – przekazał, że możemy zostać bez służby zdrowia, 

gdy doktor odejdzie na emeryturę, wtedy zostaniemy bez opieki. Raczej nie będzie kontynuacji 

działalności, gdy doktor zrezygnuje. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – poinformował, że gdy będą przygotowane projekty uchwał, wtedy 

podejmiemy decyzję.  

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – poinformował, że na tą chwilę nie będzie uchwał. Nic nie 

proponujemy w takiej sytuacji naszym mieszkańcom. Na zdrowie mieszkańców nie ma ceny. 

 

Pani Renata Zadrożna – zapytała o paczki dla dzieci, czy będą przekazywane w tym roku. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – poinformował, że w tym roku  paczek nie będzie, nie mamy 

środków na ten cel. Rodzice wcale nie są zadowoleni z zawartości tej paczki. 
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Pan Zbigniew Nietubyć – odpowiedział, że tego akurat tematu nie konsultował pan z nami. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – przekazał, że środki można wykorzystać w inny sposób. 

Paczki mogą być z inną zawartością, niekoniecznie ze słodyczami. 

 

Pani Renata Zadrożna – wyraziła zdanie, że paczki dla dzieci powinny być. 

Zdanie podzieliła pani Urszula Fidorczuk i pani Milena Sienicka. 

 

Pani Milena Sienicka – podkreśliła, że są takie dzieci, które oczekują tych paczek. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – przekazał, że jak najbardziej jest za pomocą osobom 

potrzebującym i taka pomoc będzie udzielana. Jest przeciwnikiem dawania dzieciom słodyczy 

w takiej formie.  

 

        Przewodnicząca Komisji 

             Urszula Fidorczuk 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokolant: 

Edyta Frydrych 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


